



香港考試及評核局
Hong Kong
Examinations and
Assessment Authority

Briefing Session on 2021 HKDSE History Examination (New)

Online Real-time Programme
(To be conducted via Zoom)

CDI020211716

6 November 2021



Friendly Reminder (1)

Personal, Social and Humanities
Education Key Learning Area

History
Curriculum and Assessment Guide
(Secondary 4 - 6)

[https://www.edb.gov.hk/attachment/en/curriculum-development/kla/pshe/10.Hist_C&A_Guide_e\(2015.9.25\)_edit_r_23%20Oct_r1.pdf](https://www.edb.gov.hk/attachment/en/curriculum-development/kla/pshe/10.Hist_C&A_Guide_e(2015.9.25)_edit_r_23%20Oct_r1.pdf)

Jointly prepared by the Curriculum Development Council and
The Hong Kong Examinations and Assessment Authority

Recommended for use in schools by the Education Bureau
HKSARG

2007 (with updates in November 2015)

2016 and 2017 Examinations

Component		Description	Weighting	Duration
Public examination*	Paper 1	Paper 1 will consist of data-based questions, which will fall within the Compulsory Part. All questions will have to be answered. Various types of historical sources will be used, which may include extracts from written sources, statistics, and visual materials such as maps, cartoons and photographs.	50%	1½ hours
	Paper 2	Paper 2 will consist of seven essay-type questions, of which candidates may attempt any TWO. The questions will fall within the Compulsory Part.	30%	1½ hours
School-based Assessment (SBA)		A two-task course assignment related to the candidates' selected electives. The weightings of the tasks are as follows: Presentation of study outline 7% Study report 13% Schools should use standardised School Candidates' SBA Marksheets provided by the HKEAA to submit their students' SBA scores.	20%	

* Theme A (3)(ii) and Theme B (4)(iii)b will only be examined in Paper 2.

With effect from the 2018 Examination

Paper	Description	Weighting	Duration
Paper 1	Paper 1 will consist of data-based questions. Candidates should answer all questions. Various types of historical sources will be used, which may include extracts from written sources, statistics, and visual materials such as maps, cartoons and photographs.	60%	2 hours
Paper 2	Paper 2 will consist of seven essay-type questions, of which candidates may attempt any TWO.	40%	1½ hours

* Theme A (3)(ii) and Theme B (4)(iii)b will only be examined in Paper 2.

The School-based Assessment (SBA) of this subject will be implemented till the 2017 HKDSE. Information related to the SBA of this subject can be found in the previous version of this Curriculum and Assessment Guide available on EDB website

歷史

引言

本科的公開評核建基於課程發展議會及香港考試及評核局聯合編訂的歷史科課程及評估指引(中四至中六)。考生須參閱上述指引，以了解評核對考生表達的知識、理解、技巧等的要求。

評核目標

公開考試的目標，在於評估考生以下能力：

1. 認識及了解20世紀的歷史大事、趨勢，以及其相互關係；
2. 記述、評價及選取與題旨相關之歷史知識，並能清楚及有條理地運用；
3. 認識在不同時空中的因果關係、轉變與延續、異同等，並能運用此等概念；
4. 就前人的觀點角度看待歷史事件與問題；
5. 闡釋及評價歷史證據；徵引史料；分辨史實、見解及判斷；明辨偏見；比較不同史料而作出結論。

評核模式

本科的公開評核採取公開考試模式，有關資料 述如下：

卷別	內容	比重	時間
卷一	卷一設四題歷史資料題，考生可選答任何三題。所有題目均須作答。 試題內容乃根據不同形式之歷史資料，包括文獻、統計數據、地圖、漫畫及照片。	60%	兩小時 → 一小時 四十五分 鐘
卷二	卷二設七題論述題，考生可選答任何兩題。	40%	一小時 三十分鐘

* 主題甲(三)2.及主題乙(四)3b兩部分只會在卷二設題。

1. 本科公開考試設兩卷。
2. 卷一佔總分百分之六十，考試時間為兩小時一小時四十五分鐘。試卷設四題歷史資料題，考生可選答任何三題。所有題目均須作答。試題內容乃根據不同形式之歷史資料，包括文獻、統計數據、地圖、漫畫及照片。
3. 卷二佔總分百分之四十，考試時間為一小時三十分鐘。試卷設七題論述題。考生可選答任何兩題。

Friendly Reminder (2)

- 1) Mark correct question numbers in answer books;
- 2) Language problem – Frequent spelling mistakes
 - Communicative competency?
 - Factual accuracy?
- 3) The importance of clear legible handwriting

Sample:

In political spenly, before 1945, the world is dividedly diffust ccuities, with nc big ideigy differ, wesm puur suin as Briah and Frerre cv Gerry kimin as world influnial political pwrr, they are the biggest power only the US at that time.....

Overall performance 2021

4974 candidates sat 2021 HKDSE History Examination.
60% candidates attempted for Chinese version.

Level	2021 (% award)	2020 (% award)
5**	1.4%	1.3%
5* +	6.1%	5.2%
Level 5 +	14.9%	13.1%
Level 4 +	47.6%	45.6%
Level 3 +	76.3%	74.9%
Level 2 +	94.1%	94.9%
Level 1 +	98.9%	99.1%
U	1.1%	0.9%

Question Choice Pattern 2021

Question Number	Popularity
Paper 1	
1	75 %
2	45 %
3	95 %
4	85 %
Paper 2	
1	16 %
2	34 %
3	53 %
4	63 %
5	4 %
6	3 %
7	27 %



Candidates' performance in 2021

Paper 1

- Q.1 (a) Fair
(b) Good
(c) Far from satisfactory
- Q.2 (a) Far from satisfactory
(b) Average
(c) Far from satisfactory
- Q.3 (a) Good
(b) Fair
(c) Average
- Q.4 (a) Satisfactory
(b) Far from satisfactory
(c) Far from satisfactory

Paper 2

- Q1 Far from satisfactory
- Q2 Satisfactory
- Q3 Satisfactory
- Q4 Satisfactory
- Q5 Fair
- Q6 Fair
- Q7 Satisfactory